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Graham Perrett mp

s

FEDERAL MEMBER FOR MORETON

8 September 2014

Mr Tony Negus
Commissioner
Australian Federal Police
GPO Box 401

CANBERRA ACT 2601

Dearmjﬁgdg

Re: Potential Commission of Criminal Offences by the Honourable Mal Brough MP

1. Irefer to the attached correspondence in relation to this matter dated 21 December,
2012 and 19 March, 2013 containing information alleging criminal offences may
have been committed by the Honourable Mal Brough MP.

2. These potential offences came to light during the proceedings brought by Mr James
Ashby against Mr Peter Slipper in the Federal Court, which proceedings have now
been discontinued by Mr Ashby.

3. On 23 June, 2014 you indicated by letter that as the Full Bench of the Federal Court
had overturned the interlocutory Federal Court ruling of Justice Rares you would not
be undertaking any further evaluation of the allegations raised and would finalise
this matter.

4. It was my previous submission to you, and one that | continue to make, that the role
of the Australian Federal Police in investigating the criminal allegations which | raised
in December 2012 should be separate and distinct from the appeal proceedings and
it is appropriate that those investigations continue independently regardless of the
outcome of any appeal.

5. In particular, there is new and compelling evidence concerning the allegations raised
with you concerning Mr Brough.
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NEW AND SIGNIFICANT EVIDENCE — 60 MINUTES INTERVIEW WITH MR ASHBY

Mr James Ashby, after discontinuing his legal proceedings notwithstanding the
outcome of the appeal, has given an interview with Liz Hayes in the television show
“60 Minutes” which was aired on Channel Nine on 7 September, 2014.

The interview has revealed information which, importantly, was not put before the
Federal Court or the Full Bench of the Federal Court.

Admission by the Honourable Mal Brough MP

As previously indicated to you, the material provided to the court indicated that the
Hon. Mal Brough MP procured Mr Ashby and MsDoane to provide unauthorised
access to Mr Slipper’s official diary. During the 60 Minutes episode featuring James
Ashby, the Hon. Mal Brough MP was also interviewed. During that interview he
admitted that he had procured Mr Ashby to provide copies of Mr Slipper’s diaries for
him. The relevant part of the interview is:-

Liz Hayes: “Did you ask James Ashby to procure copies of Peter Slipper’s
diary for you?”
The Hon. Mal Brough MP:  “Yes | did.”

That conduct could constitute a serious crime. Potentially such conduct could
breach s478.1 Criminal Code (unauthorised access to restricted data) and s70 Crimes
Act 1914 (unauthorised disclosure of information by Commonwealth officers).

CONCLUSION

The information revealed in the “60 Minutes” interview was not before Justice Rares
at first instance or before the Full Court on appeal.

There are serious penalties attached to the abovementioned crimes. As Mr Brough
is a serving member of parliament any possible or potential criminality on his part is
of especial significance and would have ramifications for the House of
Representatives of the Commonwealth Parliament.

| again ask the Australian Federal Police to urgently conduct a formal investigation to
determine whether Mr Brough has committed any criminal offences, particularly in
light of this new information. | ask the Australian Federal Police to prepare a Brief of
Evidence for referral to the Director of Public Prosecutions (DPP), if appropriate.



13. | would urge the Australian Federal Police to proceed with its investigation
immediately, especially given the risk of disappearance of vital evidence.

Thank you once again for taking the time to investigate this very serious matter.

Yours sincerely,

ham Perrett MP
Shadow Parliamentary Secretary to the Shadow Attorney General
Federal Member for Moreton

cC Commander Errol Raiser
Manager Special References
GPO Box 401
CANBERRA CITY ACT 2601
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2% June 2014

Mr Graham Perrett MP

Federal Member for Moreton
Level 1, Sunnybank Times Square
250 McCullough Street
Sunnybank QLD 4109

Dear Mr Perrett

I write to advise you of the outcome of the matters you referred to the Australian
Federal Police (AFP) on 21 December 2012.

In your correspondence, you requested the AFP conduct an investigation into
allegations of a political conspiracy designed to harm the Honourable Peter Slipper MP
(former) and the then Federal.Government. Your referral relied upon the findings of
Rares J in the Federal Court matter of Ashby v Commonwealth of Australia (No. 4)
[2012] FCA 1411.

On 14 February 2013 and 12 April 2013, the AFP wrote to you advising the evaluation
of the referral would be suspended pending the outcome of the appeal to the Full
Bench of the Federal Court.

As you would be aware, on 28 February 2014, the Full Bench of the Federal Court
overturned the original Federal Court ruling.

As your referral of an alleged political conspiracy was related to the matters which
were overturned by the Full Bench of the Federal Court, the AFP will not be
undertaking any further evaluation of the allegations and will finalise this matter, The
AFP has written separately to Mr Slipper concerning your claims that his diary was
disclosed without authorisation.

Should you wish to discuss this matter further Superintendent Mark MclIntyre, National
Coordinator Special References is available on (02) 61313848 or by email at
mark.mcintyre@afp.gov.au.

Yours sincerely

&
L3 i
o " e ;

Ian McCartney
Performing the role of Assistant Commissioner
Crime Operations
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5/ April 2013

Mr Graham Perrett MP 1 8APR 2013
Federal Member for Moreton

Level 1, Sunnybank Times Square

250 McCullough Street

Sunnybank QLD 4109

il .

Dear ./~ /Cord 1T

i

A f

Thank you for your correspondence of 19 March 2013 to Australian Federal Police
(AFP) Commissioner Negus. I have been asked to respond on the Commissioner’s
behalf, as I am responsible for the portfolio to which this matter relates.

In your correspondence you request the AFP resume its evaluation of allegations made
by you in relation to a political conspiracy designed to harm the Honourable Peter
Slipper MP and the Federal Government. Your allegations draw on the findings of
Rares J in the Federal Court matter of Ashby v Commonwealth of Australia (No. 4)
[2012] FCA 1411), and I am conscious that some of the findings are the subject of
appeal action to the Federal Court, scheduled to be heard on 2 and 3 May 2013.

Mr Ashby’s conduct is central to the overall matters alleged in your correspondence
and the AFP would be unable to effectively investigate the activities of alleged co-
conspirators in isolation of Mr Ashby’s conduct. It would be inappropriate and
inconsistent for the AFP to not consider closely the outcome of the Federal Court
appeal proceedings to ensure no compromise of the judicial process or undermine any
future investigation. I can assure you that the AFP has taken and will continue to take
steps to progress this matter and will conduct a thorough evaluation and any
subsequent investigation, if assessed that a criminal offence has been committed.

The AFP notes your concerns in relation to the potential loss or destruction of evidence
arising from a delay in commencing an investigation. The potential for the loss or
destruction of evidence is always a consideration for the AFP and particularly since this
matter has existed for some time and given the significant publicity. The AFP has
reviewed this aspect as part of the evaluation process and I believe that any critical
evidence relevant to the allegations is unlikely to be compromised.

I note your concerns in relation to the pending election. The AFP takes all allegations
of this nature seriously and the issue of an election is not a consideration of the AFP
with respect to the conduct of investigations.



The matter will remain ‘suspended’ until the Federal Court appeal is heard on 2 and 3
May 2013 at which time the AFP will reconsider all the circumstances of the
allegations. Notwithstanding, the AFP will continue preliminary actions as necessary
and in parallel with the Federal court appeal. Any further evidence available at the
conclusion of the Federal Court Hearing will be considered by the AFP. You will be
advised of the progress of the matter shortly after that date.

Should you wish to discuss this matter further Commander Errol Raiser, Manager
Special References is available on (02) 61315786 or by email at
Errol.Raiser@afp.gov.au.

Yours sincerely

" Steve Lancaster
Assistant Commissioner
Crime Operations
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/February 2013

Mr Graham Perrett MP

Federal Member for Moreton
Level 1, Sunnybank Times Square
250 McCollough Streat
Sunnybank QLD 4109

Dear Mo Pm‘d—#‘&‘

I write to advise you of the status of the matter you referred to the Australian

Federal Police (AFP) on 21 December 2012 relating to allegations of a political
conspiracy desighed to harm the Honourable Peter Slipper MP and the Federal

Government.

Your referral relied upon information acquired from a civil court matter involving
Mr Slipper and Mr James Ashby. Justice Steven Rares’ judgement on 12
December 2012 ruled in favour of Mr Slipper.

The AFP is aware that an appeal has been lodged with the Federal Court to be
heard on 30 May 2013. As the facts surrounding the appeal are consistent with
your referral, the AFP has suspended its evaluation of the matter until the
outcome of the appeal has beean finalised.

You will be advised of the outcome of the evaluation in due course.

ou wish to discuss this matter further please contact
o r by emal

Yours si r?.
/

Cefnmander Errol Raiser
Manager Special References

s T ————

-




Graham Perrett mp

| FEDERAL MEMBER FOR MORETON

21 December 2012

Mr Tony Negus
Commissioner
Australian Federal Paolice
GPO Box 401
CANBERRA ACT 2601

—
Dear m

Re Conspiracy against Peter Slipper and Potential Commission of Criminal Offences

1. Iwrite to refer for your investigation information indicating that the Honourable Mal
Brough (“Mr Brough”), Honourable Christopher Pyne MP (“Mr Pyne”), Honourable
Julie Bishop MP (Ms Bishop”), Minister Mark McArdle {“Mr McArdle”), Mr James
Ashby (“Mr Ashby”) and Ms Karen Doane (“Ms Doane”} may have committed
criminal offences in relation to their participation in a political conspiracy designed
to harm the Honourable Peter Slipper MP and the Federal Government, as recently
laid out in the Federal Court decision dated 12t December 2012 by Justice Rares.

2. In Justice Rares’ judgment on the sexual harassment claim brought by Mr Ashby
against Mr Slipper he reached a “firm conclusion” that the “predominant purpose”
of Mr Ashby’s claim was to “pursue a political attack against Mr Slipper” designed to
“tip the Government to Mal’s [Brough] and the LNP’s advantage”.

3. This conspiracy involved using a fabricated sexual harassment claim to politically
damage and publically humiliate Mr Slipper. The conspiracy was designed to inflict
such significant reputational, psychological and emotional harm to Mr Slipper so as
to cause him to resign as both the Speaker of the House of Representatives and the
Member for Fisher. A by-election would follow, in which Mr Brough would most
likely have been elected as the new Liberal-National Party Member for Fisher. Mr
Brough would then have been able to support a vate of no confidence on the floor of
the House of Representatives, thus helping to topple the current Government and
install the Honourable Tony Abbott MP {(“Mr Abbott”) as the new Prime Minister of a
coalition government.

DM for6an &MW —_—
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| believe the behaviour towards Mr Slipper could constitute causing him harm in his
capacity as a Commonwealth public official, contrary to s147.1 of the Criminal Code
Act 1995 (“the Criminal Code”). All aforementioned involved parties may be liable as
either principals or accessories pursuant to Part 2.4 of the Criminal Code (‘Extension
of criminal responsibility).

. The material also indicates that Mr Brough procured Mr Ashby and Ms Doane to
provide unauthorised access ta Mr Slipper’s official diary. This conduct could
constitute causing unauthorised access to restricted data contrary to s478.1 of the
Criminal Code, and unauthorised disclosure of information by Commonwealth
officers contrary to s70 of the Crimes Act 1914 (“the Crimes Act”).

| request that the Australian Federal Police conduct a formal investigation into this
information, to determine whether any criminal offences have occurred, and to
subsequently refer the matter to the Director of Public Prosecutions, where
appropriate.

CONSPIRACY AGAINST MR SLIPPER BASED ON COALITION ‘DIRT FILE’

Within days of Mr Slipper becoming Speaker, Coalition ‘political operatives’ offered a
‘dirt file” to journalists in the Federal Parliamentary Press Gallery, containing
rumours about a supposed inappropriate sexual relationship in 2003 that occurred
between Mr Slipper and a younger male member of his staff.

The rumours in the Coalition ‘dirt file’ and the allegations contained in the Ashby
sexual harassment claim are very similar. This close correlation suggests that Mr
Ashby’s court proceeding was the product of a Coalition conspiracy, hatched in
November 2011 in retaliation for Mr Slipper’s defection from the Liberal-National
Party.

. Additional evidence of the connection between the Coalition ‘dirt file’ and the Ashby
sexual harassment claim is provided in the evidence which is the correspondence
between a journalist for News Ltd, Mr Steve Lewis (“Mr Lewis”), and Mr Anthony
McClellan (“Mr McClellan”). Mr Lewis broke many aspects of the sexual harassment
claim in his newspaper and Mr McClellan was Mr Ashby’s publicity agent for much of
his sexual harassment claim. On 16" April 2012, Mr Lewis emailed Mr McClellan
copies of two articles he had written based on the November 2011 ‘dirt file’ (“the
Lewis Articles”).?



10. The allegations contzined in the Lewis Articles appear to have made their way into
Mr Ashby’s lodged sexual harassment claim. Several of Mr Ashby's allegations
appear to have been “cut and paste” from the Lewis Articles, which were themselves
sourced from the Cozlition ‘dirt file’, including:

a. Allegations about a 2003 video purporting to depict interactions between Mr
Slipper and a male member of his staff;

b. That the existence of the video was reported to then Prime Minister
Howard'’s office, but that a senior adviser in Mr Howard’s office told the
informant to “forget all about it”;

c. That a female staffer allegedly learned Mr Slipper sexually harassed another
male staffer during a post-budget drinks event in May 2003; and

d. That the male staffer in question complained to the female staffer about an
approach made by Mr Slipper during an Australia Day event in 2003.

FORMATION OF CONSPIRACY AGAINST MR SLIPPER
Mr Ashby probes veracity of rumours about defection

11. Records of SMS messages filed as evidence in the Federal Court proceedings (SMS
Records)® document exchanges between Mr Ashby and Mr Slipper from 10" October
2011. In just the second message recorded in that document, Mr Ashby appears to
probe Mr Slipper to determine whether there is any truth to rumours then
circulating that Mr Slipper intended to defect from the Liberal-National Party and
accept an offer from the Labor Government to become Speaker for the House of
Representatives.

Messages 3~ 9:
12. Ashby: So tell me, do u want to run again or do u want to step up to speaker of the house and not

bother with pre selection? | wanna know how much fight u have in u and whether [ put my tacticol
brain into action to see u give Mal a carving up.

[12 minutes later]

13. Slipper: Range of options open. But destroying Brough should happen anyway. Where did you get
the idea I could become Speaker?

14. Ashby: A toctical thought that would allow u to remain in parliament without having to have a seat,
Means that u don’t have to battle shit fight with Mal. SCD would still have a front page story for a
week, but it would be a finger in the air to them, brough and anyone else who might want to c u go.
Just a thought...
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Mr Pyne travels to Fisher

Mr Pyne met with a series of Liberal-National Party figures in Mr Slipper’s
Queensland electorate of Fisher on 18" October 2012%, and it is possible that Mr
Pyne met Mr Ashby during this visit. Mr Pyne admits to three meetings with Mr
Ashby, once when Mr Ashby attended Mr Pyne’s office and twice in the “Speaker’s
office”.” Mr Pyne has admitted that one meeting occurred in the Speaker’s
parliamentary office in Canberra; however Mr Pyne has never confirmed the precise
location of the second “Speaker’s office” meeting, and it could be that it in fact

occurred at Mr Slipper’s electorate office in Fisher.
Mr Slipper accepts Speaker’s position

On 24" November 2011, the Honourable Mr Harry Jenkins MP, resigned from the
position of Speaker. Mr Slipper was elected in Mr Jenkins’ place, and announced his
intention to resign from the Liberal-National Party and sit as an independent.

Mr Ashby’s claim states that on about 5™ December 2012, almost immediately after
Mr Slipper defected from the Liberal-National Party, Mr Ashby joined Mr Slipper’s
staff. Mr Ashby had declined the position on two previous occasions, despite
intensive lobbying and repeated requests from Mr Slipper.

The filed sexual harassment claim indicates that Mr Ashby commenced employment
with Mr Slipper on or about 22" December 2012. Mr Ashby has never explained
why he suddenly changed his mind about employment with Mr Slipper.

Mr Slipper’s vote becomes critical to the standing of the Government

On M lanuary 2012, Mr Andrew Wilkie repudiated his agreement with the Labor
Government, in response to a dispute about poker machine law reform. The vote of
the Member for Fisher therefore became critical to determining which party would
form Government, a fact Mr Ashby appeared to be focussed on:

Messages 152 — 153:

Ashby: Or would you be able to convince Abbott not to run an LNP candidate against you if you
brought down the Government?

Ashby: You would effectively bring down the carbon tax too. Hmmmm you’re in a very powerful
position Slipper, the nation is definitely watching.

EXECUTION OF CONSPIRACY AGAINST MR SLIPPER

4
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Meeting with Mr McArdle on 2" February 2012

In his judgment, Justice Rares found that by early February 2012, Mr Ashby had
begun planning his role in the attack against Mr Slipper. On 2" February 2012 Mr
Ashby and Mr McArdle met to discuss the terms of a “deal”, offered by Coalition
figures to Mr Ashby to secure his participation.

Messages 172 - 175:
Ashby: This is 100% confidential.
McArdle: Agreed. Mark.

Ashby: See you in 15.

SMS messages exchanged between Ashby and others around this time indicate the
meeting between Mr Ashby and Mr McArdle involved discussion of a “deal” of
“national” significance. After his meeting with Mr McArdle, Mr Ashby dined with
“Martin FBI”, during which Mr Ashby’s role in the conspiracy was apparently
discussed. SMS messages sent by Mr Ashby to “Martin FBI” and “Paul Nagle” on g
February 2012 indicate that Mr Ashby was aware the conspiracy had “national”
consegquences:

Messages 176 - 177:

Ashby [to “Martin FBI”]: ... Thanks for being so supportive in a moment when o fella needs real mates
to make life changing decisions. National decisions actually.

Ashby [to “Paul Nagle®]: I'm serious when [ ask this. Would u put a bullet in my head to save the
nation?

Justice Rares found that Mr Ashby’s discussion of a “deal” of “national” significance
proves that Mr Ashby was contemplating the consequences for Mr Slipper and the
Government once the fabricated sexual harassment claim against the Speaker
became public.

SMS exchange with Ms Simpson on e February 2012
Mr Ashby engaged in an exchange of SMS messages with Peta Simpson (“Ms

Simpson”) on 3™ February 2012, which indicates that Mr Ashby had agreed to the
“deal” discussed with Mr McArdle:

Messages 178 — 182:
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Simpson: Decision made?

Ashby: Yep.

Simpson: Sorry, that should have read; decision made, birthday boy?!!
Ashby: Hahahaha. I’'m here with Greg Newton.

Simpson: Ah, Mr Newton! Discuss your deal?

Ms Simpson is a senior Sunshine Coast member of the Liberal-National Party. Ms
Simpson was a candidate in the pre-selection process to be the Liberal-National
Party candidate for Fisher for the 2013 election. However, Ms Simpson was
defeated by Mr Brough. Ms Simpson is also an associate of the Leader of the
Coalition in the Senate, Senator the Honourable Eric Abetz.® Mr Greg Newton {(“Mr
Newton”) is the Sunshine Coast Regional Chairman of the Liberal-National Party. It is
remarkable that, on most occasions, contact between Mr Ashby and Mr McArdle on
the one hand, and Mr Ashby and Ms Simpson on the other hand, occur in very close
proximity to one another.

SMS message exchange with “Tania Hubbard” on 4™ February 2012

In an SMS exchange occurring on 4 February 2012, “Tania Hubbard” urged Mr Ashby
to avoid being left holding the “smoking gun”. “Tania Hubbard” discusses the need
to conceal evidence of Mr Ashby’s behaviour, which may be seen as an admission of
wrongdoing. Mr Ashby’s reply suggests that he was acting in the conspiracy as an
agent and for the benefit of another person.

Messages 191 - 192:

Hubbard: Am concerned that you will not be protected. | understand you trust Mark — is his and vour
intention clear? ... No meetings for you with any other Min was what we discussed fast night - pass
the text forward in hard copy to Mark - let him move it forward. Backup phone, delete messages,

put in safe and let it be. A smoking gun usually means someane has already been shot! Don’t let it
be you - please...

Ashby: ../ must admit there is an understanding of what power can do to people, but this doesn’t
empower me once the information is passed on. { don’t want to use it for my personal power, It will
empower someone else definitely. Will | be rewarded or condemned? Who knows. You are right

though. The smoking qun is ofter the shot has been fired, We haven't seen the gun go off. | need
protection, you're right...] will talk to Mark again tomorrow and see what his ideas are.
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lustice Rares determined that the “someone else” intended to be "empowered” by
Mr Ashby’s fabricated claim was Mr McArdie and the Federal Coalition, who would
use the claim as a weapon with which to attack Mr Slipper, and affect the finely
balanced numbers on the floor of the House of Representatives.

“Group lunch” including Mr Ashby and Mr Brough on 4™ February 2012

SMS messages exchanged between Mr Ashby and “Paul Nagle” indicate that Mr
Ashby met with Mr Brough and a group of others over lunch on 4™ February 2012.

Messages 188 ~ 189:
Nagle: Hey did Mal ask u for lunch or did u ask him?

Ashby: It’s a group lunch. He'll be there.

If Mr Brough did meet Mr Ashby on 4™ February 2012, this contradicts his earlier
statements about the timing and circumstances of his acquaintance with Mr Ashby.
Mr Brough has previously attempted to conceal his involvement with Mr Ashby, until
his deception was exposed by investigative journalists.

Mr Brough has asserted he only became involved for the altruistic purpose of
assisting Mr Ashby resolve a sexual harassment problem. However, this was
rejected by Justice Rares, who found that Mr Brough was pursuing his own political
interests.

Mr Pyne meetings with Mr Ashby in late March 2012

Mr Pyne and Mr Ashby met twice around 19" March 2012, when the conspiracy was
reaching its peak. Mr Pyne has confirmed he spent almost two hours with Mr Ashby
in the Speaker’s office late in the evening of 19" March 2012.7 The meeting
occurred while Mr Slipper was absent from the office, but when he returned, Mr
Pyne suddenly departed.

Mr Pyne contacted the Speaker’s office shortly after their meeting was interrupted,
to ask for Mr Ashby’s mobile phone number and email address. Mr Pyne initially
denied asking for Mr Ashby’s contact details.

Mr Pyne denied that Mr Ashby raised with him any concerns about Mr Slipper. He
said it was not unusual for him to socialise with Mr Slipper’s staff, while the Speaker
was absent from the office, explaining that it was a normal part of his role as
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Manager of Opposition Business to have a more intimate relationship with Mr
Ashby.

Mr Pyne reportedly stated that the first knowledge he had of Mr Ashby’s Federal
Court action was when he read about it in the News Limited press, the day after the
claim was filed. He said he had “no specific knowledge” of the claims before and had
never discussed with Mr Ashby the allegations made against Mr Slipper.

However, the Nationa! Times reported on 2™ May 2012 that journalists had sighted
an email and a text message sent by Mr Pyne to another staffer in Mr Slipper’s
office, where he sought Mr Ashby’s contact details.® The National Times published
this email on 3" May 2012.°

Mr Pyne changed his story to say that, although he could not remember asking for
Mr Ashby’s contact details, he may have done so. After the truth came out, with the
publication of the emails, Mr Pyne changed his stary again, admitting that he did ask
for Mr Ashby’s contact details but arguing that this was perfectly normal.

On 17" May 2012, the National Times published a copy of the email exchange
between Mr Pyne and Mr Ashby.*® Mr Pyne emailed Mr Ashby shortly after their
tate night rendezvous, saying “you see, only aph address”. Mr Ashby responded, a
half hour later “Good having a beer tonight :)”.

Shortly after Mr Pyne’s meetings with Mr Ashby in late March 2012, two other senior
Federal Coalition frontbenchers visited the Sunshine Coast, in rapid succession.
Around 4" April 2012, Senator the Hon, Eric Abetz, Leader of the Opposition in the
Senate, visited the Sunshine Coast and met with Peta Simpson, who by this stage
appears to have been in regular contact with Mr Ashby about the “deal” he had been
offered by Liberal-National Party figures in exchange for bringing the claim against
Mr Slipper.™

Over Easter 2012, the Hon. Joe Hockey MP travelled to the Sunshine Coast, where he
met with Mr Brough and Mr Palmer. Mr Hockey admits that Mr Slipper was raised
during that conversation, but denies that Mr Ashby's allegations were discussed.*
Subsequent correspondence indicates that Mr Brough canvassed finding a job for Ms
Doane with Mr Palmer, as part of a “deal” for her cooperation in the conspiracy
against Mr Slipper.

SMS exchange between Mr Ashby and Ms Doane on 29" March 2012



55.

56.

52:

58.

59,

60.

61.

62.

63.

64.

65.

66.

67.

68.

63,

70.

An SMS message exchange between Mr Ashby and another of Mr Slipper’s staff, Ms
Karen Doane, states that they felt they had been ‘chosen’ to bring the complaint
against Mr Slipper.

Message 310:

Ashby: | don’t want u stressing. | have so much support and u do as well. We’ve been chosen to take

this journey for some bizarre reason. I've always said things happen for a reason and we are the two
strongest people. | really do appreciate your concerns but | really need u to trust that F'll be fine. My
family, friends and u are right behind this decision. | know there’ll be low times, but I'm trying to think
of the positives.

Further exchanges, later that day, indicate that “Murray” and “Jackie” of the
Coalition were coordinating Mr Ashby and Ms Doane’s involvement in the conspiracy
against Mr Slipper, and the “deal” they were offered in return for their cooperation.

Messages 313 —324;

Doane: ..If you hear any more from jackie or Murray, let me kriow. Curious of course.
Ashby: Yeah | forgot to coll Murray last night...

Doane: Are we still meeting tonight?

Ashby: No I can’t meet to [sic] tonight sadly. Are u free tomorrow?
Doane: Hmmmm | thought we were meeting w Jackie?

Ashby: I didn’t lock it in sorry. | will go try call now.

Doane: Thx. | need to secure my deal or will need to work a plan B.
Ashby: OK deal done.

Ashby: going to call me back. Was in a meeting.

Doane: Thx,

Ashby: Jackie is keen to meet at 10.30am tomaorrow with the two of us. U ok for thot?

Doane: Yep, OK. Thx.

Meeting between Mr Brough, “Jackie”, Ms Doane and Mr Ashby on 30" March
2012

An email sent from Ms Doane to Mr Brough on 2™ April 2012 indicates that Mr
Brough attended the meeting between Ms Doane and Mr Ashby on 30" March 2012.

9
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Email Doane [to Brough] [Volume 2, Part 2, p 103 Court Documents]:

Hello Mal

it was g pleasure to finally meet you on Friday [30 March 2012}, albeit under unfortunate
circumstances.

As discussed, | have attached an updated resume for the Queensiand LNP Government’s

consideration. | have also provided this to Andrew Powell.

You may nate 1 have considerable experience and passion '{or sport, which could make a valuable

asset to Steve Dickson’s Ministerial team, one that | would thoroughly enjoy and embrace.

if there is anything further you require, please do not hesitate to contact me on the number indicated
below or via this email. | appreciate your consideration of my interest in serving the LNP in
government.

Kind Regards
Karen

This email indicates that Ms Doane was also in direct contact with Mr Powell and Mr
Steve Dickson, Queensland Liberal-National Party Minister for National Parks,
Recreation, Sport and Racing and Member for Buderim, about securing employment
in their offices, possibly as part of her “deal” for assisting with the conspiracy against
Mr Slipper.

SMS exchange hetween Mr Ashby and Ms Doane on 30" March 2012

SMS messages exchanged between Mr Ashby and Ms Doane on 30" March 2012
again indicate that “Jackie” and “Murray” played a central role in coordinating Mr
Ashby and Ms Doane’s role in the conspiracy.

Messages 340 — 341:
Ashhby: ...The sooner this is over the better.

Doane: | hear ya...l encouroge you to contoct Murray (Marie [indecipherable characters]). You need
to keep evervone onside and have options. Not sure if State will be your future, or that you’ll want
it to be, so the more options the better. | really want the Sports portfolios that is my passion and |
know it on many levels so | would be perfect (even if | do say so myself) when you get to it, please send
thru Jackie’s email info. I'll cc you into anything. Chat soon.

Subsequent exchanges indicate that “Jackie” is an influential figure in the
Queensland branch of the Liberal-National Party, alongside State President Mr Bruce
Mclver. The identity of “Murray” and his role with the Liberal-National Party
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remains unresolved, although it could be that he was an avenue to employment with
the Federal Opposition, in case employment with the State Liberal-National Party
Government did not eventuate.

lustice Rares concluded that another exchange between Mr Ashby and Ms Doane
later that day confirmed that the object of the conspiracy was to deliver Fisher to Mr
Brough and the Prime Ministership to Mr Abbott.

Messages 342 - 344:

Doane: Howdy, you awake? Just got a text that state staffing isn’t the decision of the minister...Do
you think lackie has influence? | would think yes?!?

Ashby: Hmmm interesting. | had no idea of that rule...l bet the likes of Jacki and Bruce Mclver have
some influence. Jacki is definitely a key player in the party these days. To arrange a lowyer for 51 of
that calibre is a big thing in my mind.

Doane: Agreed. It is also due to the barrister’s ties to the LNP and the way this will tip the govi to
Mal’s and the INP’s advantage...

Email from Mr Brough to Mr Ashby sent on 18" April 2012

An email sent from Mr Brough to Mr Ashby on 18" April 2012 indicates that Mr
Brough continued to play a central role in coordinating the plot against Mr Slipper up
until the point at which the sexual harassment claim was filed with the Federal
Court.

Email Brough [to Ashby] [Volume 2 Part 2, p 98 -94]:

HiJames

There are potential problems | need to discuss with you as soon as possible. 1 believe they can be
resofved with one conversation between the two of us. 1 am aware you are on the Coast so happy to
meet privately if that is best.

Cheers,

Mal

This exchange indicates that another, previously undisclosed meeting, occurred
between Mr Brough and Mr Ashby around 18" April 2012. Recall that Mr Brough
has previously only admitted to three meetings with Mr Ashby, occurring between
late March and early April 2012.

MR PYNE AND MR ABBOTT'S KNOWLEDGE OF MR ASHBYU'’S SEXUAL
HARASSMENT CLAIM

11
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90.

Mr Pyne and Mr Abbott have repeatedly avoided answering questions regarding
what they knew about Mr Ashby’s claim before it was filed. Mr Pyne and Mr
Abbott’s use of identical, clearly rehearsed language indicates that their responses
are the product of collusion.

Both Mr Pyne and Mr Abbott have repeatedly responded to questions about their
involvement with Mr Ashby’s claim by saying they had “no specific knowledge”.
They have both used this manufactured form of words, on multiple occasions, since
Mr Ashby’s claim was made public.”

When asked about their general or “non-specific” knowledge of the case, they have
pointedly and repeatedly refused to answer. On 10" May 2012, Mr Pyne was asked
about his general knowledge of the matter, but refused on seven occasions to
answer the ql.hc_*s'cion.14

Mr Abbott’s behaviour suggests he may have had some knowledge of Mr Ashby's
clzims before they were filed with the Court. Mr Abbott was in a position to publish
a detailed media release on the topic, very early on the morning of 21 April 2012,
almost immediately after the details of the claim were published.” Less than an
hour later, Mr Abbott held a ‘doorstop’ press conference, where he made extremely
detailed comment on this convoluted matter, shortly after publishing his media
release.

There are also questions as to whether Mr Pyne and Mr Abbott have tried to conceal
both the number and the timing of the meetings that took place between Mr Pyne
and Mr Ashby. On 4" May 2012, Mr Abbott declared very definitely and precisely
that Mr Pyne had “no contact whatsoever” with Mr Ashby after their late night
meeting on 19" March 2012. Mr Abbott then repeated this position categorically up
to the 17 May 2012.*°

However, this is directly contradicted by Fairfax media reports, which say that Mr
Pyne met with Mr Ashby three times, including a meeting reportedly three days after
their late night meeting that took place on 19™ March 2012. Furthermore, Mr Pyne
has said that he did not email Mr Ashby after 19™ March 2012, but has not said there
was no further contact “whatsoever”."’

The use of rehearsed language to describe the email exchange with Mr Ashby is
further evidence of collusion over the Ashby claim between Mr Pyne and Mr Abbott.
Both Mr Pyne and Mr Abbott have repeatedly described the email exchange using

identical language as being “innocuous”.*®
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MS BISHOP’S INVOLVEMENT [N THE CONSPIRACY

Ms Bishop appears to have played a role in the conspiracy to harm Mr Slipper and
the Labor Federal Government.

Ms Bishop has admitted that Mr Ashby called her office twice in late March and early
April to discuss allegations of sexual harassment. However, she has stated that while
Mr Ashby definitely spoke to a member of her personal staff, she claims that she
only learned about Mr Ashby’s sexual harassment claim when it was published in the
media.”

It has also been confirmed that Ms Bishop attended a fundraiser held in her honour
on the Sunshine Coast in mid-2011, which was also attended by Mr Ashby and Mr
Slipper. Itis highly likely that Ms Bishop met with Mr Ashby at this function.”® No
evidence has been lead as to indicate as to whether Mr Ashby discussed with Ms
Bishop the same matters he had canvassed in his earlier phone-calls to her office.

Furthermore, it is possible that the “Murray” referred to by Mr Ashby and Ms Doane
as a potential avenue of employment with the Federal Coalition is in fact Murray
Hansen, Ms Bishop’s long-term Chief of Staff. Mr Hansen has significant ties to the
Sunshine Coast, having studied at the University of Southern Queensiand for several
years. He returned to live in Brisbane in October 2011. it is also rumoured that Mr
Hansen is a close associate of Ms Peta Simpson.

UNAUTHORISED ACCESS TO MR SLIPPER’S DIARY

Documents admitted into evidence in the matter currently before the Federal Court
indicate that Mr Brough may have procured Mr Ashby and Ms Doane to provide him
with unauthorised access to Mr Slipper’s official diary.

Emails from Mr Lewis to Mr Brough on 29" March 2012

Email correspondence produced in response to subpoenas issued in the Federal
Court proceedings evidence that Mr Lewis sent an email to Mr Brough on 29" March
2012, seeking to obtain extracts of Mr Slipper’s official diary.

[Volume 2 Part 2, p 105]

At 3:27pm -
NEW ZEALAND.

On how many occasions has Peter Slipper travelled to New Zealand since July 2010?

13



DIARY EXTRACTS ~ CAN THESE BE PROVIDED FOR THE FOLLOWING DATES:
Between 11/10/2010 and 13/10/2010 {Canberra}

Between 21/9/2009 and 24/09/20089 {Sydney)

Between 24/07/2009 and 27/07/2009 (Canberra}

SMS and email exchanges between Mr Ashby and Mr Brough on 29" March 2012

898. An SMS exchange between Mr Ashby and Mr Brough suggests that Mr Brough
forwarded Mr Lewis’ request for extracts of Mr Slipper’s diary to Mr Ashby, who
obtained the information and delivered it to Mr Brough via SMS message. Mr
Brough was not satisfied with the quality of the SMS version of the diary, and asked
Mr Ashby to email and extract of the diary to him, a request with which Mr Ashby
complied.

99, Messages 325 - 328:

Brough: Can that be emailed James it is hard to read Mal.brough2@bigpond.com.
Ashby: Done. Coming thru in minutes.

Brough: Thanks.

Ashby: Will need to get daily print outs tomorrow with greater detail.

FORMAL CRIMINAL INVESTIGATION

100. |ask the Australian Federal Police to conduct a formal investigation into this
information, to determine whether Mr Brough, Ms Bishop, Mr Pyne, Mr McArdle,
Mr Ashby, Ms Doane and/or any others, have committed any criminal offences. |
ask the Australian Federal Police to prepare a Brief of Evidence for referral to the
Director of Public Prosecutions (DPP), if appropriate.

Yours sincerely,

ham Perrett MP
Federal Member for Moreton

Cc: Acting Prime Minister, The Honourable Wayne Swan

Cc: Attorney-General, The Honourable Nicola Roxon

Cc: Acting Premier of Queensland, The Honourable Jeff Seeney

Cc: Attorney-General for Queensland, The Honourable Jarrod Bleijie
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8 Graham Perrehihie

e P 5 S —————

| FEDERAL MEMBER FOR MORETON

19 March 2013

Mr Tony Negus
Commissioner
Australian Federal Police
GPO Box 401
CANBERRA ACT 2601

TOUL .
Dear Wus,

Re: Conspiracy against Peter Slipper and Potential Commission of Criminal Offences

1. Irefer to aletter from Commander Errol Raiser dated 14" February 2013 received by
my office on 26" February 2013 wherein the Australian Federal Police states that it
will ‘suspend its evaluation of the matter’ until after the outcome of the appeal by
Mr James Ashby’s lawyer Mr Michael Harmer ‘has been finalised’.

2. Commander Raiser advises that this evaluation of allegations that the Honourable
Mal Brough (“Mr Brough”), the Honourable Christopher Pyne MP (“Mr Pyne”), the
Honourable Julie Bishop MP (“Ms Bishop”), Queensland Minister the Honourable
Mark McArdle (“Mr McArdle”) or Ms Karen Doane (“Ms Doane”) were engaged in a
criminal conspiracy to destroy Peter Slipper and bring down the Federal
Government, will at the very least be delayed until after the Leave to Appeal is heard
by the Federal Court on the scheduled date of 30" May 2013.

3. In my submission, it is neither appropriate nor desirable for evaluation of the
criminal allegations against Mr Brough and others to be unnecessarily delayed while
this appeal is resolved. Not only because the full resolution of this matter could
potentially be very lengthy, but primarily because the task to be undertaken by the
Full Bench of the Federal Court is completely different from the work of the
Australian Federal Police in investigating any criminal conduct arising from Mr
Ashby's now discredited allegations against Mr Slipper. Consequently it is therefore
essential for the Australian Federal Police investigation to continue independently of
the progression, or not, of the appeal proceedings.

4. Atthe time of writing | note that on 11%" January 2013 Mr James Ashby’s lawyer Mr
Scott Freidman of Harris Freidman lawyers applied for leave to appeal the judgement

— Delivering for our Gommunity
Level 1, Sunnybank Times Square, 250 McCullough Street, Sunnybank QLD 4109 . PO Box 419, Sunnybank QLD 4108
Phone: (07) 3344 2622 . Fax: {07) 3344 4276 « Email: graham.perrett mp@aph.gov.au « Web: www.grahamperrettmp.com
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of Justice Rares. Furthermore, | note that on 14" January 2013, Mr Ashby’s former
lawyer also filed an application for leave to appeal Justice Rares’ judgment but did so
in his own right and without any instructions from Mr Ashby.

It is my understanding that the 30" May 2013 is actually the scheduled date for the
costs hearing in the original Slipper matter (Federal Court reference: NSD580/2012)
and that the Harmer and Ashby leave matters (Federal Court references:
NSD22/2013 and NSD31/2013) are scheduled to be heard by the full federal court by
their honours Mansfield , Siopis and Gilmore on the 2" May 2013 and 3™ May 2013.

At the time of writing, the Federal Court Registry has not received any application
from Mr Brough, Mr Pyne, Ms Bishop, Mr McArdle or Ms Doane seeking leave to
appeal the judgement of Justice Rares.

As 1 detailed in my letter dated 20" December 2012, | sought an immediate
investigation into whether Mr Brough, Mr Pyne, Ms Bishop, Mr McArdle, Mr Ashby
and Ms Doane had committed criminal offences in relation to their participation in a
political conspiracy designed to harm the Honourable Peter Slipper MP and the
Federal Government, as laid out in the Federal Court decision dated 12" December

2012 by Justice Rares.

The Full Bench of the Federal Court will be asked to review the trial judgment and
determine whether His Honour Justice Rares erred in finding that Mr Ashby's
allegations against Mr Slipper were brought for a collateral political purpose and not
to ventilate any legitimate legal complaint. The Court will base its review on
evidence and argument that was relied upon by the parties to the original claim,
together with any new material that the parties may place before the Court. The
appeal will be resolved as between the parties to the proceeding, Mr Slipper and Mr
Ashby, and will determine their rights and liabilities according to principles of civil

faw.

As Mr Ashby is the only one of the aforementioned parties who has sought leave to
appeal Justice Rares’ decision, | ask you to reconsider the decision by the Australian
Federal Police to suspend evaluation of this very serious matter for at least several
months. Moreover, in light of the seriousness of the findings of fact in Justice Rares’
December 2012 decision, there is an argument that the time for “evaluating” has
long since passed and that in the interests of justice, investigations should now be

advanced expeditiously.

| repeat the fact that in Justice Rares’ decision he reached a “firm conclusion” that
the “predominant purpose” of Mr Ashby’s sexual harassment claim against Mr
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12.
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Slipper was to “pursue a political attack against Mr Slipper” designed to “tip the
Government to Mal’s [Brough] and the LNP’s advantage”.

It is my submission to you that the role of the Australian Federal Police in
investigating the criminal allegations which I raised with Commissioner Negus in
December 2012 is completely different, and it is appropriate that this continue
independently of the civil appeal.

The Australian Federal Police possesses investigative powers to inquire into the
allegations | have raised and determine whether the individuals referred to in my
correspondence, or anybody else, has committed any criminal offences. My referral
relates to a much broader group of people than those involved in the civil
proceedings currently before the Federal Court, and is supported by a much broader
range of evidence to that which will be considered by the Court as it conducts its
appeal hearing. However, the Australian Federal Police will form a view about the
lawfulness of the conduct of Mr Brough and others based on the principles of

criminal law.

Nothing arising in the civil appeal can fetter the powers of the Australian Federal
Police in identifying whether any criminal offences have been committed, and
whether any such offences should be referred to the Commonweaith Director of
Public Prosecutions for prosecution. As well, nothing arising in the Australian
Federal Police investigation can possibly prejudice the conduct of the appeal before
the Full Federal Court. In all these circumstances, it is neither appropriate nor
desirable to postpone evaluation of the very serious criminal allegations contained
within my referral, and the better course of conduct is to proceed immediately with
evaluation of those criminal allegations.

Whilst | recognise the caution behind the Australian Federal Police’s decision to wait
three months before you recommence your evaluations, | also wish to stress the
pressing seriousness of this whole matter; the risks associated with any delay; and
the benefits of your officers investigating in a timely manner.

SIGNIFICANCE OF INVESTIGATION

The conspiracy and accompanying behaviour towards Mr Slipper could constitute
causing him harm in his capacity as a Commonwealth public official, contrary to
$147.1 of the Criminal Code Act 1995 (“the Criminal Code”) and all the
aforementioned involved parties other than Mr Ashby may still be liable as either
principals or accessories pursuant to Part 2.4 of the Criminal Code {Extension of

criminal responsibility).



16. Mr Brough’s unauthorised access to Mr Slipper’s official diary might be classified as
conduct classified as unauthorised access to restricted data contrary to s478.1 of the
Criminal Code, and unauthorised disclosure of information by Commonwealth
officers contrary to s70 of the Crimes Act 1914.

17. There are serious penalties attached to the abovementioned crimes. As Mr Pyne
and Ms Bishop are serving members of parliament; Mr McArdle a Minister of the
Crown in Queensland; and Mr Brough is currently a federal candidate, any possible
or potential criminality on their part is of especial significance and would have
ramifications for the House of Representatives of the Commonweaith parliament
and the makeup of the government of Queensland.

ADDITIONAL INFORMATION

18. 1 also refer to the additional information sent to my office by a member of the public
and subsequently provided to the Australian Federzl Police by my office via email
regarding Mr Pyne’s suggested involvement in the conspiracy. The email referred to
a Liberal-National Party fundraising event on the Sunshine Coast where the principal
guest was the Leader of the Coalition in the Senate, Senator the Honourable Eric

Abetz.

19. I note from Justice Rares decision that Mr Ashby engaged in an exchange of SMS
messages with Ms Peta Simpson on 3" February 2012, which indicates that Mr
Ashby had agreed to the “deal” discussed with Mr McArdle. Ms Simpson is a senior
Sunshine Coast member of the Liberal-National Party and a close associate of the
Leader of the Coalition in the Senate, Senator the Honourable Eric Abetz.

20. Shortly after Mr Pyne’s meetings with Mr Ashby in late March 2012, on or around 4"
April 2012, Senator the Hon. Eric Abetz, Leader of the Opposition in the Senate,
visited the Sunshine Coast and met with Ms Peta Simpson. Ms Simpson appears to
have been in regular contact with Mr Ashby about the “deal” he had been offered by
Liberal-National Party figures in exchange for bringing the sexual harassment claim

against Mr Slipper.

21. Therefore, Mr Abetz’s role in the conspiracy, along with the aforementioned parties
also should be investigated in a timely manner to determine whether any criminal
offences have occurred, and to subsequently refer the matter to the Director of

Public Prosecutions, where appropriate.
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RISKS OF DELAY

There are significant risks associated with any delay because of the possibility of the
destruction of diaries, computer hard drives and any other incriminating
documentation associated with the preparation and planning of the conspiracy.

In my submission, time is of the essence. Not only might delay lead to the
destruction or disappearance of vital evidence it is important that the Australian
Federal Police investigation is resolved prior to the September 14 Federal election. If
Mr Brough, Mr Pyne or Ms Bishop are to be charged, this should announced well in
advance of the election, to allow the Liberal National Party to consider their pre-
selection and to allow the electors of their seats to cast a fully informed ballot. If Mr
Brough, Mr Pyne or Ms Bishop are charged, and later convicted, of any offence
punishable by more than 12 months imprisonment, they would be disqualified from
sitting as a Member of the House of Representatives by operation of s 44(ii) of the
Australian Constitution. It is essential that these possibilities are resolved prior to
the election, in the interests of the electors of Fisher, Sturt and Curtin.

As there are less than six months until the scheduled date for the next federal
election and both Mr Slipper and Mr Brough are candidates for the same federal
seat, it is only fair that both the Australian public and the voters of Fisher know if
there is likely to be any criminal charges brought against their candidates.

Furthermore, | am advised that Mr Brough has opened his campaign office only two
doors away from Mr Slipper’s electorate office. This can only be interpreted by the
voters of Fisher as a deliberate and provocative act by Mr Brough.

Furthermore, I am advised that local schools and community groups have not invited
Mr Slipper to events in his electorate because he is under investigation. However,
on the other hand, they have invited Mr Brough to local events because he is a
candidate. Any delay in resolving the investigation into the conspiracy only further
hampers Mr Slipper’s ability to represent his electorate and fairly present his bona
fides to the electorate of Fisher on the 14" September 2013.

Justice would dictate that the names of both candidates for the next election must
be investigated and cleared, in a timely manner.

I also wish to take this opportunity to bring to your attention further compelling
evidence which links the highest echelons of the Federal Coalition to the conspiracy
to destroy Mr Slipper and bring down the Federal Government. In my original
correspondence to Commissioner Negus, | noted that it was possible the "Murray"
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referred to repeatedly in text messages between Mr Ashby and Ms Doane was in
fact Mr Murray Hansen, long-time Chief of Staff to Julie Bishop, Deputy Leader of the
Opposition. In that correspondence, | noted that Mr Hansen had well established
links with the Sunshine Coast, and was rumored to be friends with Peta Simpson, the
Sunshine Coast Liberal and National Party Branch Member and former Liberal and
National Party pre-selection candidate for the Federal Seat of Fisher.

Is there any evidence in the mainstream or social media which supports or
establishes any links or friendship between Mr Hansen and Ms Simpson? You will
recall that Ms Simpson was apparently central in negotiating the "deal" that Mr
Ashby and Ms Doane would be offered by the Liberal and National Party to
participate in the conspiracy against Mr Slipper. Mr Hansen has had a long-time role
as an adviser to the Federal Coalition and has well established links with the
Sunshine Coast and South East Queensland. In my opinion, the Australian Federal
Police should concentrate investigations to determine whether the "Murray"
referred to by Mr Asbhy and Ms Doane as an avenue to employment with the
Federal Coalition as part of the "deal" offered to them to participate in the
conspiracy to bring down the Government, was in fact Mr Murray Hansen.

CONCLUSION

In the interests of efficiency, timeliness and thoroughness it would be strategic to
commence investigations into Mr Pyne, Ms Bishop, Mr McArdle, Mr Abetz, Ms
Simpson and Mr Brough, while at the same time leaving aside Mr Ashby’s role in the
matter until after the Federal Court has made a decision as to whether his leave to

appeal will be granted.

Consequently, | again ask the Australian Federal Police to urgently conduct a formal
investigation to determine whether Mr Brough, Ms Bishop, Mr Pyne, Mr McArdle,
Ms Doane, Eric Abetz, and/or any others, have committed any criminal offences. 1
ask the Australian Federal Police to prepare a Brief of Evidence for referral to the

Director of Public Prosecutions (DPP), if appropriate.

| would urge the Australian Federal Police to proceed with its investigation
immediately, especially given the risk of disappearance of vital evidence and
relevance to the choice faced by electors in Fisher, Sturt and Curtin at the imminent

Federal Election.

Undoubtedly, because of the political nature of this case, there has been significant
media and public interest in the Australian Federal Police’s handling of this case.
Whilst | only seek justice in this matter, | am also very well aware that | write to you



as member of the Federal Parliamentary Labor Party Caucus at a time of highly
charged political circumstances whilst there is a minority government. Nevertheless,
| will continue to make our correspondence available to the public and the media,
unless you request otherwise with good reason. However, | also give an undertaking
to not reveal the names of any individual Australian Federal Police officers who
progress this matter. 1assume that they too would not wish to be harangued and
harassed by members of the public and media who are interested in the progress of

this important investigation.

Thank you once again for taking the time to investigate this very serious matter.

Yours sincerely,

Graham Perrett MP
Federal Member for Moreton

cC Commander Errol Raiser
Manager Special References
GPO Box 401
CANBERRA CITY ACT 2601



